



**O'ZBEKISTON RESPUBLIKASI
OLIY TA'LIM, FAN VA
INNOVATSIYALAR VAZIRLIGI
TOSHKENT MOLIYA INSTITUTI**



AXBOROT XATI

O'zbekiston Respublikasi Prezidentining 2023 yil 11 sentyabrdagi PF-158-son "O'zbekiston-2030" strategiyasi to'g'risida"gi, 2022 yil 28 yanvardagi PF-60-son "2022-2026 yillarga mo'ljallangan yangi O'zbekistonning taraqqiyot strategiyasi to'g'risida"gi va 2020 yil 18 avgustdagi PF-6042-son "Respublikada eksport va investitsiya salohiyatini yanada rivojlantirishga oid qo'shimcha chora-tadbirlar to'g'risida"gi Farmonlarida belgilangan vazifalar ijrosini ta'minlash, mamlakatimizning xorijiy mamlakatlar va xalqaro moliya institutlari bilan o'zaro manfaatli hamkorlik aloqalarini yanada rivojlantirish orqali milliy iqtisodiyotning eksport, investitsiya salohiyatini oshirishning ustuvor yo'nalishlarini aniqlash maqsadida **2023 yil 11 noyabr** kuni Toshkent moliya institutida "**O'zbekistonda xalqaro moliya munosabatlarini rivojlantirishning strategik yo'nalishlari**" mavzusida xalqaro miqyosdagi ilmiy-amaliy konferensiya o'tkazilishi rejalashtirilgan.

Anjumanning asosiy yo'nalishlari:

1. Xalqaro moliya tashkilotlari bilan hamkorlik aloqalarini rivojlantirish.
2. Xalqaro moliya bozori: valyuta-kredit va investitsiya munosabatlarining rivojlanish tendentsiyalari.
3. Xalqaro moliya munosabatlarini rivojlantirishda raqamli texnologiyalarni qo'llash imkoniyatlari.
4. O'zbekistonning xalqaro moliya tizimiga integratsiyalashuvini faollashtirish yo'llari.
5. O'zbekiston va Jahon savdo tashkiloti: hamkorlikning yangi bosqichi.

Anjuman ishtirokchilri:

Xorijiy va mahalliy oliy ta'lim, ilmiy-tadqiqot muassasalarining professor-o'qituvchilari, mutaxassislari, doktorantlari, mustaqil izlanuvchilari hamda iqtidorli talabalari, vazirlik va korxonalarining rahbar xodimlari va mutaxassislari

Rasmiylashtirish bo'yicha talablar:

Taqdim etiladigan materiallar anjuman ilmiy yo'nalishlariga oid dolzarb mavzularda, ilmiy tahlil va tugallangan fikrlar asosida, ilmiy - amaliy tavsiyalarni o'z ichiga qamrab olgan holda, imloviy xatolarsiz taqdim etilishi lozim. Ilmiy tezislar o'zbek, rus va ingliz tillarida qabul qilinadi. Ilmiy tezislar 5 betgacha hajmda elektron variantda taqdim etilishi lozim.

Tezislar Microsoft Word dasturida, 14 o'lchamli Times New Roman shriftida, 1,0 intervalda, yuqori va pastdan 2,0 sm, chapdan 3 sm, o'ngdan 1,5 sm qoldirilgan holda rasmiylashtirilgan bo'lishi kerak.

Mavzu (bosh harflar bilan), bir interval pastdan mualliflar F.I.Sh., lavozimi, tashkilot nomi, telefon raqami va elektron pochta manzillari ko'rsatiladi.

Yuqoridagi talablarga javob bermaydigan, muddatidan kech tushgan ilmiy tezislar qabul qilinmaydi. Matnda foydalanilgan misol, ko'chirma va ma'lumotlar aniqligi uchun javobgarlik muallif zimmasida bo'ladi.

Maqolalarni qabul qilish muddati:

2023 yil 1 noyabr

Konferensiyani tashkil etish va materiallar to'plamini nashr qilish bo'yicha badal to'lovlari har bir sahifa uchun **25 000 (yigirma besh ming)** so'mni tashkil etadi. Yalpi majlis so'ngida xulosa va takliflar muhokama qilinib, yakuniy tavsiyalar qabul qilinadi. Tashkiliy qo'mita tezis va maqolalarni tanlab olish huquqiga ega. Konferensiya materiallari ekspertizadan

o'tgandan so'ng O'zbekiston Respublikasi OAK ro'yxatiga kiritilgan jurnallar va xorijiy jurnallarda (Scopus va Web of Science) chop etishga tavsiya etiladi.

Murojaat uchun manzil. Toshkent shahri, A.Temur ko'chasi, 60a-uy, Moliya fakulteti binosi, "Xalqaro moliya-kredit" kafedrası.

Qo'shimcha ma'lumotlar uchun telefonlar: (+998) 90 – 933-87-90.

Materiallarning elektron varianti quyidagi manzillarga yuborilishi mumkin:

Telegram: https://t.me/XMK_Narimonov

E- mail: narimonov1998@gmail.com

Xat mavzusida "Tezis muallifi hamda sho'ba raqami" ko'rsatilishi talab etiladi.

Anjuman o'tkazish shakli: bevosita va sirtqi.



**МИНИСТЕРСТВО ВЫСШЕГО
ОБРАЗОВАНИЯ, НАУКИ И ИННОВАЦИЙ
РЕСПУБЛИКИ УЗБЕКИСТАН
ТАШКЕНТСКИЙ ФИНАНСОВЫЙ
ИНСТИТУТ**



ИНФОРМАЦИОННОЕ ПИСЬМО

Постановлением Президента Республики Узбекистан № УП-158 от 11 сентября 2023 года “О стратегии Узбекистан-2030”, Постановлением № УП-60 от 28 января 2022 года “О стратегии развития Узбекистана на 2022-2026 годы” и постановлением № УП-6042 от 18 августа 2020 года “О дополнительных мерах по развитию экспорта и инвестиций в Республике”, были определены задачи по выполнению, а также укреплению взаимовыгодных отношений с иностранными государствами и международными финансовыми институтами, с целью определения приоритетных направлений повышения экспортного потенциала и инвестиционной привлекательности национальной экономики **11 ноября 2023 года** в Ташкентском финансовом институте запланирована международная научно-практическая конференция на тему: **“Стратегические направления развития международных финансовых отношений в Узбекистане”**.

Основные направления конференции:

1. Развитие отношений сотрудничества с международными финансовыми организациями.
2. Международный финансовый рынок: тенденции развития валютно-кредитных и инвестиционных отношений.
3. Возможности применения цифровых технологий в развитии международных финансовых отношений.
4. Пути активизации интеграции Узбекистана в международную финансовую систему.
5. Узбекистан и Всемирная торговая организация: новый этап сотрудничества.

Участники конференции:

Профессорско-преподавательский состав, специалисты, докторанты, независимые исследователи и талантливые студенты зарубежных и отечественных вузов, а также научно-исследовательских учреждений, кроме того, ведущие работники и специалисты министерств и предприятий.

Требования к оформлению:

Представляемые материалы должны быть представлены без орфографических ошибок по актуальным темам, связанным с научными направлениями конференции, на основе научного анализа и законченных мнений, включая научно - практические рекомендации. Научные тезисы принимаются на узбекском, русском и английском языке. Научные тезисы должны быть представлены в электронном варианте объемом до 5 страниц.

Тезисы должны быть оформлены в программе Microsoft Word 14-мерным шрифтом Times New Roman с интервалом 1,0 см, оставляя 2,0 см сверху и снизу, 3 см слева и 1,5 см справа.

Тема (заглавными буквами), интервал снизу авторы Ф.И.О., указываются должность, наименование организации, номер телефона и адрес электронной почты.

Научные тезисы, не соответствующие вышеуказанным требованиям, выпавшие позднее срока, не принимаются. Автор несет ответственность за точность примера и

достоверность информации, использованной в тексте.

Срок приема статей:

1 ноября 2023 г.

Сборы за организацию конференции и издание сборника материалов составляют **25 000 (двадцать пять тысяч) сум** за страницу. По окончании пленарного заседания обсуждаются выводы и предложения, принимаются окончательные рекомендации. Организационный комитет вправе осуществлять отбор тезисов и статей. Материалы конференции после прохождения экспертизы рекомендуются к публикации в журналах, включенных в перечень ВАК Республики Узбекистан, и зарубежных журналах (Scopus и Web of Science).

Адрес для обращения: г.Ташкент, ул. А.Темура, д.60а, здание финансового факультета, кафедра “Международные финансы-кредит”.

Дополнительная информация по телефонам: (+998) 90 – 933-87-90.

Электронный вариант материалов может быть отправлен по адресам:

Telegram: https://t.me/XMK_Narimonov

E- mail: narimonov1998@gmail.com

В теме письма требуется указать “автора тезиса, а также номер секции”.

Форма проведения конференции: прямая и заочная.



**MINISTRY OF HIGHER EDUCATION,
SCIENCE AND INNOVATIONS OF THE
REPUBLIC OF UZBEKISTAN
TASHKENT INSTITUTE OF FINANCE**



ANNOUNCEMENT LETTER

Resolution of the President of the Republic of Uzbekistan No. UP-158 dated September 11, 2023 “On the strategy of Uzbekistan-2030” together with the Resolution No. UP-60 dated January 28, 2022 “On the development strategy of Uzbekistan for 2022-2026” and Resolution No. UP-6042 dated 18 August 2020 “On additional measures to develop exports and investments in the Republic”, identified tasks for the implementation and strengthening of mutually beneficial relations with foreign states and international financial institutions, in order to determine priority areas for increasing the export potential and investment attractiveness of the national economy. The Department of International Finance and Credit is hosting an international scientific-practical conference on the topic of "Strategic Directions for Developing International Financial Relations in Uzbekistan" on **November 11, 2023**.

The conference will cover the following topics:

1. Development of cooperative relations with international financial organizations.
2. International financial market: trends in the development of currency, credit and investment relations.
3. Possibilities of using digital technologies in the development of international financial relations.
4. Ways to enhance the integration of Uzbekistan into the international financial system.
5. Uzbekistan and the World Trade Organization: a new stage of cooperation.

Participants: Faculty, specialists, doctoral students, independent researchers and talented students of foreign and domestic universities, as well as research institutions, in addition, leading workers and specialists of ministries and enterprises.

Requirements for publishing scientific abstracts at the conference:

Submitted materials must be presented without grammar and spelling errors on current topics related to the scientific areas of the conference, based on scientific analysis and complete opinions, including scientific and practical recommendations.

Scientific abstracts are accepted in Uzbek, Russian, and English. Scientific abstracts are presented in an electronic version, not exceeding 2-4 pages in length.

Abstracts should be formatted using Microsoft Word text editor, with Times New Roman font size 14, single-spaced with a margin of 2.0 cm from the top and bottom, 3 cm from the left and 1.5 cm from the right.

The title (in capital letters), followed by the author’s full name, position, organization name, telephone number and email address should be indicated below.

Scientific abstracts that do not meet these requirements or submitted after the deadline will not be accepted. The author is responsible for the accuracy of the information provided in the text.

The fee for organizing the conference and publishing materials is **25,000** (twenty five thousand) Uzbek Soms per page

The conference committee has the right to reject the articles and scientific theses submitted for publishing.

Deadline for accepting articles:

November 1, 2023

The fees for organizing the conference and publishing a collection of materials are 25,000 (twenty-five thousand) soums per page. At the end of the plenary session, conclusions and proposals are discussed and final recommendations are adopted. The organizing committee has the right to select abstracts and articles. After passing the examination, conference materials are recommended for publication in journals included in the list of the Higher Attestation Commission of the Republic of Uzbekistan and foreign journals (Scopus and Web of Science).

Address for contact: Tashkent, st. A. Temura, 60a, building of the Faculty of Finance, Department of International Finance and Credit.

Additional information by phone: (+998) 90 – 933-87-90.

The electronic version of materials can be sent to the following addresses:

Telegram: https://t.me/XMK_Narimonov

E-mail: narimonov1998@gmail.com

In the subject line of the letter you must indicate “the author of the thesis, as well as the section number.”

Form of the conference: Online and in person.